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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mekkora béremelésre számíthatnak az 
egészségügyben és a szociális szférában dolgozók?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Magyarország Kormánya a napokban hozta nyilvánosságra a kormányzati igazgatásról szóló 2018.
évi  CXXV.  törvényben  meghatározottól  eltérő  illetménysávok  megállapításáról  szóló  Korm.
rendelet legújabb módosításának tervezetét.

A javaslat  indoklása  szerint  a  törvény  lehetővé  teszi,  hogy,  hogy  a  Kormány  a  meghatározott
illetmények alsó, illetve felső határánál magasabb összegű alsó, illetve felső határt állapítson meg.
Ennek megfelelően a minisztériumi tanácsosok, főtanácsosok, osztályvezetők és főosztályvezetők
akár 33-66 százalékos bérnövekedésre is számíthatnak, de legalábbis annak jogszabályi hátterének
megteremtésére várhatóan sor kerül.

Ezzel  szemben  nem  született  még  megoldás  az  egészségügyi  szakdolgozók  és  más  kórházi
munkatársak  bérének  megnyugtató  rendezéséről.  Takács  Péter  egészségügyi  államtitkár  ugyan
bruttó 260 ezer forintos béremelést ígért azoknak az ápolónőknek, akik 20 éves munkaviszonnyal
rendelkeznek a pályán, de ennek részleteiről nem tudunk többet.

Továbbra is szégyenteljes a hazai szociális szférában dolgozók anyagi megbecsülése. Az ágazatban
dolgozók  bérnövekedésének  túlnyomó  többségét  évről-évre  a  minimálbér,  illetve  a  garantált
bérminimum emelése biztosítja, ami mindent elmond a tárca teljesítményéről. 

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter Urat:

1. Kíván-e élni azzal a Korm. rendelet módosítása adta lehetőséggel, hogy akár 33-66 százalékos
béremelést  is  biztosíthat  a  tárcánál  dolgozó  tanácsosok,  főtanácsosok,  osztályvezetők  és



főosztályvezetők részére?

2. Szükséges-e a minisztériumi vezető munkavállalók tervezett fizetésemelésének megvalósításához
annak az európai uniós forrásnak a megérkezése, amihez a tanárok béremelését kötötték?

3. Mekkora fizetésemelésre számíthatnak a minisztériumi vezetőkhöz képest a egészségügyben és a
szociális szférában dolgozók?

 

Várom válaszát, tisztelettel

Szabó Sándor
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